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1. Cuvânt înainte

• Sunt Remus Negoi, senator USR de Constanţa. De la începutul

mandatului până în prezent, am fost iniţiator sau cosemnatar la 190 de

proiecte de lege, iar 30 din cele co-iniţiate au fost promulgate. Am

susţinut 28 de declaraţii politice în plenul Senatului şi am adresat 190 de

interpelări. De asemenea, am avut 114 luări de cuvânt în plenul Senatului.

• Suntem într-o perioadă critică pentru economie, creșterea prețurilor la

energie și combustibil, scumpirile în lanţ şi creșterea ratelor i-au afectat

grav pe români. Din nefericie, vedem cum coaliţia de guvernare este

indiferentă la problemele reale ale cetăţenilor şi se interesează doar de

propriile privilegii.

• USR a venit cu zeci de propuneri pentru a ieşi din criză, dar Ciucă și

Ciolacu le-au ignorat. Priorităţile noastre, ale parlamentarilor USR, sunt

scăderea preţurilor, reducerea inflației, reducerea taxelor pe muncă,

oprirea risipei din banii publici, eliminarea pensiilor speciale, eliminarea

fabricilor de sinecuri.

• Consider că este datoria mea faţă de alegători să fac tot posibilul pentru

a opri Coaliţia Sărăciei să distrugă România pentru că suntem de prea

mult timp la mâna unor partide corupte şi a unor politicieni iresponsabili.

• Voi continua să susţin proiectele pe care le-am început şi voi depune şi

alte iniţiative legislative în beneficiul cetăţenilor. Pe plan local, voi păstra

dialogul cu oamenii prin audienţe, la cabinetul parlamentar, dar şi pe

teren, cu ocazia vizitelor pe care le fac în judeţ.



2. Momente importante

9.01.2023 Dezbatera publică organizată de Primăria 

Mangalia, pe marginea aprobării proiectului de 
hotărâre privind registrul spaţiilor verzi din 

Mangalia şi staţiuni.

14.01.2023 „Ghidul practic, cu soluții de bun simț, privind 

drepturile persoanelor cu dizabilități” – discuţii şi

dezbateri

23 – 26.01.2023 Delegaţie la Iaşi, împreună cu membri ai Comisiei 

de Cultură şi Media din Senat

01.02.2023 Debut sesiune parlamentară



15.02.2023 Audieri pentru noi directori ICR  - Comisiile de Cultură şi

Externe

15.02.2023 Depunere inițiativā de încurajare a participării elevilor la 

orele de sport și protejare a sănătății copiilor

17–19.02.2023 Deschiderea oficialâ - Timişoara, capitală culturală 

europeană 2023

21.02.2023 Solicitare către Primăria Otopeni cu privire la stațiile de 

epurare din localitate



24.04.2023 Depunere proiect pentru scutirea de la plata 
certificatelor verzi și extinderea compensării cantitative 

la prosumatori.

27.02.2023 Discursul ambasadorului Ucrainei în România în plenul 

Parlamentului, la un an de la debutul agresiunii militare a 
Federației Ruse asupra Ucrainei.

7.03.2023 Depunere coroană la sediul Institutului Cultural Român 
din București care a îngropat cultura românească 

reprezentată în străinătate 

13-17.03.2023 Summit-ul WSIS Forum 2023 – The World Summit of 

Information Society din Geneva



31.03.2023 Dezbatere – Patrimoniul Constanței, încotro? – episodul 2

06.04.2023 Depunere iniţiativă privind inițiativele cetățenești

07.04.2023 Dezbatere - Vocea asociaţiilor de proprietari

23.05.2023 Reuniunea Comitetului Parlamentar al Inițiativei Central 

Europene - Chişinău



31.05.2023 Depunere iniţiativă acces facil în spaţii recreativ-sportive 
pentru persoanele cu dizabilități

21.06.2023 Depunere proiect reglementare deşeuri DCD

24.06.2023 Eveniment Ziua Națională a Iei

4.07.2023 Conferința Inițiativei Central Europene cu tema 

"Protecția şi restaurarea monumentelor istorice distruse în 

război„- Lancut, Polonia



3. Activitatea în parlament

➢ Inițiativā de încurajare a participării elevilor la 

orele de sport și protejare a sănătății copiilor

Am depus iniţiativa împreună 
cu colegii mei, deputatul 
Tudor Pop şi senatorul 

Cristian Ghica. Există o 
tendință îngrijorătoare în 
cadrul școlii de a evita 

participarea la orele de sport, 
iar acest lucru are efecte 
negative asupra sănătății-

Proiectul  prevede ca scutirile 
medicale temporare de la 
orele de educație fizică și 

sport să  se elibereze de către 
medicul unității de 

învățământ sau, în lipsa 
acestuia, de către medicul de 

familie. 

În cazul scutirii temporare a 
elevului sau studentului de la 
orele de sport pe o perioadă 

mai mare de patru ore 
consecutive de curs, 

adeverința medicală se 
eliberează de către medicul 

unității de învățământ sau, în 
lipsa acestuia, de către 

medicul de familie, în baza 
istoricului medical 

consemnat în fișa medicală 
de un medic specialist, atașat 

respectivei adeverințe.



➢ Inițiativā pentru scutirea de la plata certificatelor 

verzi și extinderea compensării cantitative la 

prosumatori.

Am depus un proiect de lege, împreună cu colega mea, deputata USR
Cristina Prună, pentru a veni în sprijinul zecilor de mii de români care și-
au instalat panouri și produc energie electrică.

În prezent prosumatorii plătesc taxa pentru certificatele verzi chiar dacă
injectează în rețea o cantitate de energie mai mare decât consumă pe
parcursul anului, iar banii sunt direcționați către producătorii de energie
regenerabilă.

E absurd ca prosumatorii, care la rândul lor produc energie verde, să
plătească o subvenție către alți producători de energie regenerabilă prin
certificatele verzi.

Prin această inițiativă zeci de mii de prosumatori vor încasa pentru
surplusul de energie livrat în rețea prețul de pe bursa OPCOM.



➢ Proiect de lege privind inițiativele cetățenești

Proiectul obligă autoritățile locale să dezbată și să
voteze proiectele de hotărâre privind inițiativele
cetățenești în maximum 40 de zile de la înregistrare.
Ele vor putea fi dezbătute și votate fie în ședința
ordinară fie în ședința extraordinară a consiliului
local sau județean, după caz.

Iniţiativa presupune o modificare destul de simplă a
Codului Administrativ dar care trebuia făcută de
foarte mult timp, în condițiile în care de multe ori
administrațiile locale uită că au fost alese ca să
rezolve problemele cetățenilor. Nu de puține ori, din
interese obscure, primarii ignoră miile de semnături
strânse de la cetățeni.

Termenul propus, de 40 de zile, pentru ca iniţiativa
să intre în dezbatere şi la vot, este suficient de mare
pentru a da timp aparatului administrativ al unei
primării sau consiliu județean de a documenta și a
pune pe ordinea de zi a ședințelor de comisii de
specialitate aceste inițiative cetățenești.



Registrul ar urma să fie întocmit pe modelul listei indicative UNESCO. Astfel
se pot afla în orice moment informaţii despre denumirea, tipul, adresa și
stadiul în care se află cererea fiecărui monument propus spre a fi clasat.

La momentul clasării oricărui monument din această Listă indicativă, acesta
va fi publicat în Lista Monumentelor Istorice care este gestionată în acest
moment de Ministerul Culturii.

➢ Iniţiativă legislativă pentru  înfiinţarea unui 

Registru Electronic al monumentelor istorice 

propuse spre a fi clasate



➢ Iniţiativă privind accesul facil în spaţii recreativ-
sportive pentru persoanele cu dizabilități

Copiii şi adulții cu dizabilităţi din România au 
dreptul la acces neîngrădit la locurile de joacă 
și la cele amenajate pentru activități sportive 
în aer liber, iar aceste spaţii trebuie adaptate.

În prezent, în România există foarte puține spații special 
amenajate pentru persoanele cu dizabilități în vederea 
participării lor la activități recreative, de timp liber și 

sportive. 

Iniţiativa pe care am depus-o împreună cu senatoarea Anca 
Dragu, urmărește ca autoritățile publice locale să fie obligate să 

adapteze regulamentele și planurile de amenajare prin 
amplasarea de echipamente specifice, pe lângă cele clasice, 

astfel încât să creeze locuri de joacă şi pentru activităţi recreativ-
sportive incluzive. Acestea oferă oportunități pentru copiii cu 
dizabilități de a se implica în experiențe benefice din punct de 

vedere al dezvoltării.



➢ Proiect de lege privind gestionarea

deşeurilor DCD

Pentru prima dată în 
România am inițiat, 
împreună cu colegii 

mei, Diana 
Buzoianu, Claudiu 

Mureşan, Raoul
Trifan şi Aurel 

Oprinoiu un proiect 
de lege care să 
reglementeze 
gestionarea 

deşeurilor DCD.

Este necesară 
stabilirea unui cadru 
pentru îmbunătățirea 
administrării DCD, 
pentru o mai bună 

reciclare a deșeurilor 
din construcții și 

demolări și pentru 
stimularea 
reutilizării 

componentelor de 
construcție.

Gestionarea adecvată 
a deșeurilor și a 

materialelor reciclate 
provenite din 
construcții și 

demolări are beneficii 
majore în ceea ce 

privește 
sustenabilitatea și 

calitatea vieții, dar şi
pentru industria 
construcțiilor și 

industria de reciclare.



➢ Proiect de lege USR pentru corectarea Legii 

avertizorului de integritate

Plata a 2,8 miliarde de euro din PNRR va putea fi deblocată prin proiectul 
de lege care prevede corectarea Legii avertizorului de integritate pentru a 
transpune corect Directiva Europeană. Am semnat această iniţiativă 
legislativă, depusă de colegul meu, Stelian Ion.

A doua tranşă de bani europeni poate fi eliberată după finalizarea 
jalonului din PNRR privind intrarea în vigoare a legii, însă termenul a 
fost depăşit cu mai mult de 300 de zile, iar legea adoptată nu îi protejează 
pe avertizorii de integritate. Acesta este motivul pentru care Comisia 
Europeană nu eliberează fondurile pentru România.



De multe ori când sunăm 
într-un call center vorbim 

minute în şir cu un robot, fără 
a fi preluaţi de un operator 

uman.

Iniţiativa legislativă, depusă de 
Robert Zob, Sergiu Cosmin Vlad, 
Dan Ivan, Cristian Ghica și Raoul 
Trifan, îi obligă pe furnizorii de 

servicii (bănci, rețele de 
comunicații electronice, 

transporturi, spitale, notari, 
autorități publice etc.) să răspundă 
în cel mult 5 minute de la inițierea 

unui apel de către client.

➢ Proiect USR care reglementrează gestionarea 

apelurilor în call center



Legea, depusă de Stelian 

Ion şi Silviu Dehelean, 

prevede ca judecătorul să 

ia măsuri preventive 

imediat ce se pronunță 

condamnarea în prima 

instanță. În acest mod 

suspecţii nu mai au timp 

să fugă.

De asemenea, durata 
controlului judiciar va 
crește de la 5 la 7 ani, 
pentru a-i ține în țară 
pe infractori.

➢ Lege USR anti-fugari



4. Activitatea în comisii

Sunt membru în patru comisii din Senat: Comisia pentru cultură şi

media, Comisia de comunicaţii şi tehnologia informaţiei, Comisia de

sănătate şi, din iunie 2023, fac parte şi din Comisia pentru buget,

finanţe, activitate bancară şi piaţă de capital. De asemenea, sunt 

vicepreşedintele Comisiei reunite pentru relaţia cu UNESCO. 

În perioada ianuarie - iulie 2023 am participat săptămânal la lucrările

din aceste comisii.

➢ În Comisia de cultură am participat la audierea noilor directori ai

ICR , dar şi la audierea Ralucăi Turcan, propusă pentru postul de

ministru al Culturii la rotativa guvernamentală.



➢ În Comisia de sănătate l-am audiat pe Alexandru Rafila,

pentru postul de ministru, iar în Comisia de energie din Senat, 

am susținut inițiativa mea şi a deputatei Cristina Prună, 

privind prosumatorii.

➢ În Comisia parlamentară UNESCO am participat, ca 

vicepreședinte, la evenimentul organizat de Comisia 

Naţională a României pentru UNESCO pentru celebrarea 

patrimoniului UNESCO al României, în general și în special

a cămăşii cu altiță.. Am celebrat pentru al doilea an 

consecutiv Ziua națională a iei, ca urmare a unei legi inițiate 

de membrii Comisiei parlamentare UNESCO și am aniversat 

anul acesta 20 de ani de la adoptarea Convenției pentru 

salvgardarea patrimoniului imaterial.

https://www.facebook.com/cnrunesco?__cft__%5b0%5d=AZVPoRum7g0Dp8tDumz7T5wTFJ8lB1IQJm9I2bQsinWyx9ZzQxzuOK2K4OwfteCXdELqjpAlZ1X14IFxZNmXlraO0jTLYaWR-oyQZyrF0mjBHxURSG4URPYxyIYvZoJWnxFTJ_YQggKAIw7mpSuZGxgThvhw5tnv86Beh334iCFwTxWbtnz9hft86EaBm8wQ2EvZ3dQ7s0Oyrzg5E2QgQvbi5VAx34QaL4rDDJXq2wwQEfhA4oQJ5903qdbhlLpertc&__tn__=-%5dK-R


5. Declaraţii politice
5.1. Draftul legilor educației – un eșec anunțat, care 
poate fi reparat

https://youtu.be/LHNtxx4cy5s

Legile educației, făcute doar pentru ce rectori vor PSD-PNL.

Greşelile din draftul Legilor Educaţiei pot fi încă reparate dacă se 

doreşte acest lucru.

Aşa cum ne-am obişnuit, aproape toate legile şi ordonanţele emise de 

coaliţia PSD-PNL-UDMR au mari probleme din cauza incompetenţei, 

dar şi din reaua voinţă de a se consulta cu profesioniştii şi de a le 

asculta sfaturile şi părerile. La fel se întâmplă şi cu Legile Educaţiei.

Înlocuirea ministrului Educaţiei nu a rezolvat situaţia din învăţământul 

românesc, iar proiectul lui Iohannis „România Educată” este tot la 

nivelul 0. În plus, Legile Educaţiei apar doar pe surse, fără discuţii, 

fără dezbateri sau consultări.

În proiectul apărut pe surse în presă sunt o mulţime de erori. Una 

dintre greşeli se referă la alegerea rectorilor din universităţi. Proiectul 

legalizează o discriminare între două modalităţi de alegere şi dă 

posibilitatea clienţilor de partid să ocupe această funcţie chiar dacă nu 

îndeplinesc criteriile.

Doamna ministru Ligia Deca, opriţi-vă din a mutila aceste legi şi nu 

călcaţi în picioare educaţia!

https://youtu.be/LHNtxx4cy5s


5.2. Pescuitul tradițional la scară mică, dorit a fi desființat 
de către primarul municipiului Constanța, Vergil Chițac

https://youtu.be/x2ow3wWEZQA

Pescuitul traditional la scară mică ar putea fi o atracţie turistică a 

Constanţei, dar primarul Vergil Chițac vrea să desfiinţeze această 

activitate.  Zona Pescărie de la intrarea în stațiunea Mamaia a fost 

folosită de pescari de zeci de ani, dar acum primarul Chiţac vrea să 

demoleze barăcile pescăreşti fără să pună nimic în loc. Tradiția 

pescuitului cu barca este extrem de veche şi este protejată în Uniunea 

Europeană care consideră că viitorul pescuitului la scară mică depinde 

de implementarea unor măsuri eficiente pentru susţinerea acestei 

activităţi.

La Constanţa însă administraţia Chiţac are probabil alte planuri cu 

plaja din zona Pescărie şi vrea să-i alunge pe pescari. Există un cadru 

legal şi există şi soluţii la îndemână pentru susţinerea acestei activităţi 

tradiţionale şi transfomarea zonei într-o atracţie turistică: amplasarea 

unor containere în locul barăcilor, puncte frigorifice pentru depozitarea 

peştelui, puncte de vânzare a peştelui proaspăt, echipamente de tractare 

şi spaţii de depozitare a bărcilor pescăreşti.

Problemele se rezolvă discutând cu cei direct implicaţi, dar pentru 

primarul Chiţac este mai simplu să demoleze barăcile pescarilor decât 

să găsească soluţii pentru susţinerea pescuitului traditional.

https://youtu.be/x2ow3wWEZQA


5.3. Situaţia SAJ Constanţa, care mi s-a semnalat

https://youtu.be/RvV4WoBzM2E

Conform unei sesizări primite, conducerea interimară a SAJ Constanţa 

ar încalca grav conduita faţă de propriii angajaţi.

Am semnalat această problemă într-o interpelare adresată ministrului 

Sănătăţii, Alexandru Rafila căruia i-am adus la cunoştinţă mai multe 

aspecte care mi-au fost semnalate.

 I-am adresat ministrului Sănătății, Alexandru Rafila, următoarele 

întrebări:

1. Când veți trimite Corpul de Control la SAJ Constanța, pentru a 

verifica situația extrem de tensionată de acolo și a emite un raport 

complet asupra acesteia? 

2. Când îmi veți pune la dispoziție raportul Corpului de Control al 

Ministrului Sănătății, în privința abuzurilor semnalate, cu măsurile 

concrete care se vor lua pentru a asigura un climat normal de 

muncă într-o instituție atât de importantă precum un Serviciu de 

Ambulanță?

https://youtu.be/RvV4WoBzM2E


5.4. Primarul municipiului Constanța, Vergil Chițac, 
agresor de jurnaliști

https://youtu.be/zqETT6H5MGA

Vergil Chițac a demonstrat atât o incompetență crasă, dovadă dezastrul 

din Constanța, cât și starea de marionetă a PSD, angajând în Primărie 

sau protejând PSD-iști cu notorietate care au participat la dezastrul în 

care se află Constanța. 

Pe lângă toate acestea, Chițac și-a arătat și fața de agresor. I-a prins 

mâna la ușă unei jurnaliste,cu 25 de ani vechime in presă, care l-a 

întrebat cum comentează demisia city mangerului Constanței. 

Primarul a răspuns că jurnalista este de fapt agresoarea și a prezentat 

ulterior o filmare care omitea exact zona unde a-a produs evenimentul. 

I s-a făcut plângere penală lui Vergil Chițac și adevărul va ieși la 

iveală.

https://youtu.be/zqETT6H5MGA


5.5. Primarul municipiului Constanța, Vergil Chițac, 
încalcă legea în mod flagrant

https://youtu.be/TkifQOFgbds

Primarul Constanţei, Vergil Chiţac se crede mai presus de lege. Chiţac 

încalcă legea în mod flagrant, cu o aroganţă ieşită din comun şi 

împiedică accesul constănţenilor la şedinţele Consiliului Local. 

Primăria Constanţa este singura primărie din ţară care ţine şedinţele 

CLM în format exclusiv online, contrar prevederilor Codului 

Administrativ şi ale Regulamentului de Organizare şi Funcţionare a 

Consiliului Local Constanţa. Starea de alertă a încetat de mai bine de 

un an, dar Vergil Chiţac a continuat să ţină şedinţele CLM online, 

ignorând cererile repetate ale consilierilor locali USR, ale 

parlamentarior USR, ale cetăţenilor şi jurnaliştilor de a se reveni la 

normalitate.

Am făcut o sesizare către Instituţia Prefectului care trebuia să vegheze 

la respectarea legalităţii de către autorităţile administraţiei publice 

locale, însă acest demers a rămas fără răspuns.

https://youtu.be/TkifQOFgbds


5.6. Încă o tragedie din România, legată direct de 
Revoluția din 1989, ascunsă de autorități

https://youtu.be/Qu3J4NrNQsY

O tragedie, legată direct de Revoluţia din decembrie 1989, 

muşamalizată de autorităţi?

O femeie, al cărei copil a fost ucis la Revoluţie, şi-a dat foc pe 25 mai, 

de Ziua Eroilor, în Poiana Braşov. A fost un semn de protest faţă de 

modul în are statul român îi tratează pe martirii Revoluţiei şi pe 

urmaşii acestora.

Abia după 3 săptămâni, la insistenţele presei, cazul a fost făcut public. 

Femeia a lăsat un mesaj sfâşietor în care solicită autorităţilor 

recunoaşterea meritelor adevăraţilor eroi ai Revoluţiei.

Nici măcar premierul Marcel Ciolacu, el însuşi deţinătorul unui 

certificat de revoluţionar, fără niciun merit de altfel, nu a avut nicio 

reacţie cu privire la această tragedie. 

Ruşine! Vă bateţi joc de memoria românilor morţi la Revoluţie!

https://youtu.be/Qu3J4NrNQsY


6. Interpelări şi intervenţii
în plen

6.1. Interpelare către ministrul Muncii, Marius Budăi

https://youtu.be/0fWmCqS5SrA

Urmaşii persoanelor deportate în anii 1940-1945 nu-şi primesc, din

nou, drepturile!

Am adresat o interpelare in plenul Senatului ministrului Muncii și

Solidarității Sociale, Marius Budăi, cu privire la prorogarea efectuării

plăților indemnizațiilor de care beneficiază persoanele strămutate de

regimul comunist și urmașii acestora.

Aceste drepturi ar fi trebuit plătite din ianuarie 2023, dar guvernul

dorește amânarea termenului pentru a treia oară.

L-am întrebat pe ministrul Marius Budăi, care este motivul pentru care

se prorogă din nou efectuarea plăților drepturilor ce li se cuvin

persoanelor conform legii 154/2021.

https://youtu.be/0fWmCqS5SrA


6.2. Interpelare cu privire la criza medicamentelor

https://youtu.be/2hSHUhxrKq8

Criza medicamentelor durează de prea mult timp fără ca ministrul 

Sănătăţii, Alexandru Rafila, să găsească o soluţie.

Este o lipsă acută de antibiotice pentru copii, antitermice, antispastice, 

medicamente pentru epilepsie şi pentru astm bronşic.

Farmaciştii sunt disperaţi că nu mai găsesc medicamente în depozite, 

medicii nu mai ştiu ce să prescrie, iar pacienţii străbat kilometri pentru 

a găsi tratamentul de care au nevoie.

I-am adresat ministrului Rafila două întrebări, într-o interpelare în 

plenul Senatului:

1. Când vor fi refăcute scoturile pentru medicamentele lipsă?

2. Care sunt modalităţile prin care Ministerul Sănătăţii gestionează 

această criză?

https://youtu.be/2hSHUhxrKq8


6.3. Intervenţie plen referitoare la iniţiativa privind 
transparenţa în adminsitraţa publică

https://youtu.be/ncAPzwfuatU

Pentru PSD-PNL-UDMR, cetățenii contează doar atunci când le 

cerșesc voturile. Nu vor ca cetățenii să solicite dezbateri publice pentru 

hotărârile pe care ei le iau.

Implicarea cetăţenilor în procesul decizional este un element esenţial 

al unei administraţii democratice şi eficiente, însă pentru coaliţia PSD-

PNL-UDMR opinia publică nu este importantă, iar transparenţa în 

administraţia pubică deranjează.

Am avut o intervenţie în plenul Senatului pentru a susţine iniţiativa pe 

care am depus-o, împreună cu colegii senatoriSilvia Dinică şi Andrei 

Postică, pentru modificarea legii privind transparența decizională în 

administrația publică.

În prezent au dreptul să solicite dezbateri publlice ONG-urile sau 

entităţile publice, dar cetăţenii nu pot cere o dezbatere pentru 

proiectele importante din adminsitraţia locală. Iniţiativa se referă strict 

la proiectele foarte importante, cum ar fi regulamente sau strategii şi 

nu la toate proiectele consiliilor locale.

Legea a fost respinsă cu votul PSD, PNL şi UDMR.

https://youtu.be/ncAPzwfuatU


6.4. Intervenţie în plen pentru iniţiativa legislativă 
privind donarea de sânge

https://youtu.be/lAiBM4btEeA

Minorii de peste 17 ani ar putea dona sânge, cu acordul părinților, dar

PSD-PNL-UDMR nu vor! România are nevoie de donatori de sânge,

iar implicarea minorilor de 17 ani în acest proces poate fi o soluţie.

Nu acelaşi lucru consideră şi coaliţia PSD-PNL-UDMR care respinge

o lege bună doar pentru că este iniţiată de USR.

1 din 10 pacienţi din România are nevoie de transfuzie, iar donarea

voluntară este singura metodă prin care aceştia pot avea acces la

sânge. Criza generată de lipsa sângelui duce la decese care ar putea fi

evitate

Am propus includerea minorilor care au împlinit 17 ani pe lista celor

care pot dona sânge, o strategie implementată cu succes în alte ţări.

Din punct de vedere medical nu există contraindicaţii pentru donarea

de sânge la această vârstă. Acest lucru ar putea duce la o potenţială

creştere a numărului de donatori, dar şi la responsabilizarea tinerilor.

Legea a fost respinsă în Senat cu votul PSD, PNLşi UDMR, doar

pentru că iniţiativa era propusă de USR.

Încă o dată interesele politice ale guvernanţilor au fost puse mai presus

de binele cetăţenilor.

https://youtu.be/lAiBM4btEeA


6.5. Intervenţie plen pe marginea amendamentelor 
privind semnatura elecronică

https://youtu.be/olY4rpkibQw

Coaliția incompetenților din guvernul PSD-PNL a respins 

amendamentele USR prin care în lista de semnături electronice să fie 

introdusă şi cartea electronică de identitate.

Semnătura electronică ce însoțeşte cartea electronică de identitate, 

bazată pe certificatul emis de MAI, este echivalentă cu semnătura 

olografă (fizică).

Emiterea a 5.000.000 de cărţi electronice de identitate a fost asumată 

prin PNRR şi face posibilă creşterea semnificativă a numărului 

declaraţiilor de avere şi interese depuse electronic.

Guvernul nu a fost în stare să facă o listă completă cu tipologia 

semnăturilor electronice, dar a respins amendamentele pe care le-am 

depus, fără niciun motiv real, doar pentru că veneau de la USR. Asta în 

condiţiile în care Agenția Naţională de Integritate a transmis că susţine 

amendamentele noastre.

Am aşteptat o explicaţie, inclusiv din partea reprezentantului 

Guvernului, prezent în sala de şedinţe a Senatului, însă fără rezultat.

https://youtu.be/olY4rpkibQw


6.6. Intervenţie plen Senat pe marginea legii 
848/2022

https://youtu.be/Ij8TfioDLbg

Am avut o intervenţie pe marginea legii pe care am iniţiat-o, împrenă 

cu colegul meu, Radu Miruţă, care are ca obiectiv îmbunătăţirea 

raporturilor de colaborare dintre CNAS, respectiv Casele judeţene de 

asigurări de sănătate şi profesioniştii din domeniul sănătăţii 

Am propus ca din consiliile de adiminstraţie ale CNAS și CJAS-urilor 

să facă parte ;i reprezentanți ai Colegiilor Medicilor, Medicilor 

Stomatologi și Farmaciștilor şi ai Asociațiilor de Pacienți. Prezența 

acestora în structura consiliilor de administrație ale caselor de 

asigurări ar duce la decizii mai bune pe parcursul derulării contractelor 

cadru.

Proiectul a primit raport de respingere în Comisia de Sănătate, în mod 

evident un vot politic. Unul dintre motivele invocate a fost faptul că 

am complica componenţa acestor consilii, ceea ce este total fals. Este 

vorba de o suplimentare cu 3 - 4 membri care nu presupune niciun 

efort financiar important pentru că indemnizaţiile de şedinţă sunt 

foarte mici.

Proiectul a fost respins în Senat cu votul PSD, PNL şi UDMR. Încă o 

dată, o iniţiativă bună respinsă din motive politice, pentru că vine de la 

USR.

https://youtu.be/Ij8TfioDLbg


6.7. Intervenţie în plen pe marginea proiectului de 
desfiinţare a CNSC

https://youtu.be/gid5VzUpN7Y

Desființarea CNSC (Consiliul Național de Soluționare a 

Contestațiilor), iniţiată de PNL, e atât de nocivă! CNSC e printre 

puținele instituții publice care îşi fac treaba.

Am avut o intervenţie în plenul Senatului pe marginea acestei 

iniţiative care presupune desfiinţarea CNSC.

CNSC este unul dintre puţinele organisme care au mai rămas 

funcţionale, relativ independent, care dă soluţii scurte la contestaţiile 

care apar pe bandă rulantă în privinţa Legii 98 privind achiziţiile 

publice.

Acest proiect de lege încalcă flagrant jalonul 433 din PNRR, 

Directivele Europene şi obligaţiile asumate de România în faţa 

Comisiei Europene. 

Din fericire, proiectul a fost respins la vot.

https://youtu.be/gid5VzUpN7Y


6.8. Intervenţie plen despre situaţia plajelor turistice

https://youtu.be/5h_4rgnjRTU

Coaliția PSD-PNL-UDMR i-a nemulțumit pe toți deopotrivă- 

antreprenorii şi turiştii sunt nemulţumiţi de Ordonanţa de Urgenţă a 

Guvernului privind procedura de închiriere a plajelor şi a reuşit să nu 

rezolve nicio problemă legată de plajele turistice. 

Cu puţin înainte de debutul sezonului estival le-a pus în faţă 

operatorilor de plajă această ordonanţă de urgenţă, deşi multe dintre 

contractele de închiriere a plajelor au expirat în toamna anului 2022. 

Conform ordonanţei, închirierea se face pe 2 ani, iar antreprenorii nu 

ştiu dacă această perioadă este suficientă pentru a-şi putea recupera 

investiţiile.

Pe de altă parte, nu există nicio reglementarea în favoarea turiştilor, iar 

accesibilizarea pe plajă, inclusiv pentru persoanele cu dizabilităţi, nu 

este rezolvată prin această ordonanţă.

Singurul lucru pe care l-au făcut guvernanţii a fost să treacă procedura 

de licitaţie de la ABADL la Ministerul Mediului. În rest, indiferenţă şi 

faţă de agenţii economici şi faţă de turişti.

https://youtu.be/5h_4rgnjRTU


6.9. Intervenţie pentru iniţiativa privind 
deconspirarea urmaşilor lucrătorilor Securităţii

https://youtu.be/FMFAZke_5Lw

Am susţinut, în plenul Senatului, propunerea legislativă a colegului 

meu din USR, Claudiu Năsui, pentru deconspirarea urmaşilor 

lucrătorilor Securităţii care ocupă demnităţi sau funcţii publice. 

Iniţiativa extinde dreptul cetăţenilor şi al presei la informaţiile privind 

legăturile cu fosta Securitate prin rude de gradul 1 ale persoanelor care 

deţin funcţiile de Preşedinte al României, deputat sau senator, membru 

în Parlamentul European, membru al Guvernului, Avocatul Poporului 

sau primar. 

Nu se introduc noi incompatibilităţi, decăderi, sancţiuni, răspunderi 

juridice sau discriminări de orice fel cu privire la oricare dintre aceste 

persoane. Iniţiativa nu interzice drepturi ale cetăţenilor sau accesul la 

funcţiile publice. Este doar un semnal de alarmă de a nu lăsa trecutul 

în urmă pentru că securiştii sunt prezenţi şi astăzi cu pensii speciale 

nesimţit de mari.

Legea a fost respinsă în Senat cu votul PSD şi PNL

https://youtu.be/FMFAZke_5Lw


6.10. Intervenţie privind înfiinţarea Muzeului Naţional 
de Istorie şi Cultură a Romilor

https://youtube.com/shorts/G_gnu1J4imY

Am votat, alături de colegii mei senatori USR, legea privind înfiinţarea 

Muzeului Naţional de Istorie şi Cultură a Romilor.

Am susţinut în plen această iniţiativă, venită destul de târziu, pentru a 

păstra patrimoniul cultural, istoric şi identitar al minorităţii rome care 

trăieşte de sute de ani pe meleagurile româneşti.

Înfiinţarea acestui muzeu pentru promovarea multiculturalismului şi 

diversităţii etnice este practic un mesaj de toleranţă de care toţi trebuie 

să dăm dovadă.

Legea a fost adoptată în Senat

https://youtube.com/shorts/G_gnu1J4imY


6.11. Intervenţie în plen Legea 234 privind zonele 
libere

https://youtu.be/UKG2dbuYQ6w

Am votat, alături de colegii mei senatori USR, împotriva 

Legii230/2023 privind regimul zonelor libere şi am explicat motivele 

votului într-o intervenţie în plenul Senatului.

Legea prevede scutirea de la impozitul pe profit în primii 10 ani de 

activitate a concesionarilor care, în următorii 6 ani, vor plăti doar 

7.5%, fiind scutiţi de la plata impozitului pe clădiri şi terenuri pe 

întreaga durată a contractului de concesiune. De asemenea, 

administraţia zonei libere este scutită de la plata impozitului pe clădiri 

pe care le are în proprietate pe perioada cât acestea nu sunt supuse 

închirierii sau concesiunii. 

O administraţie a unei zone libere trebuie să-şi măsoare performanţa 

prin atragerea investiţiilor, deci prin punerea în valoare a acelor clădiri, 

iar o astfel de prevedere contravine acestui principiu.

Proiectul de lege mai prevede şi faptul că administraţia zonei libere 

poate da în arendă, având calitatea de arendator, terenurile agricole 

libere neînchiriate şi neconcesionate, unor persoane juridice autorizate. 

Acest lucru ar transforma zonele libere în terenuri agricole, ceea ce 

este inadmisibil.

Iniţiativa legislativă a fost respinsă în Senat.

https://youtu.be/UKG2dbuYQ6w


7. Activitatea în circumscripţie

Pe lângă munca din Senat săptămânal desfăşor activităţi şi la biroul

parlamentar din Constanţa sau merg în diferite locaţii din judeţ. Printre

acţiunile întreprinse în teritoriu se numără dezbateri pe diferite teme,

întâlniri cu alegătorii, audienţe la cabinetul parlamentar sau vizite în

teritoriu.

7.1. Dezbateri şi întâlniri

➢ Am organizat o şedință pe tema iniţiativei privind reciclarea DCD.

Crearea unei inițiative noi, care să acopere vidul legislativ existent

în prezent, presupune mai ales organizarea de ședințe cu persoanele

direct implicate pentru identificarea celor mai bune soluții

legislative

➢ Am organizat o dezbatere pe legea deschiderii curților școlilor, în

sala Remus Opreanu, împreună cu colegul meu, deputatul Tudor

Pop. Este vorba despre iniţiativa USR privind deschiderea curților

școlilor pentru copii în afara programului școlar, pentru a încuraja

tinerii să se implice în activități sportive și recreative în timpul

liber,



➢ Am participat împreună cu colegii mei, deputații Tudor Pop,

Stelian Ion și consilierul local Mihai Ochiuleț, la discuții cu

conducerea clubului CSM Constanţa despre legile pe care USR le-a

propus pentru finanțarea cluburilor sportive și despre practicile

pentru stimularea juniorilor.

➢ Am luat parte şi la dezbaterea privind propunerea legislativă

privind reducerea poluării tancurilor petroliere în cadrul căreia am

purtat discuții cu experți pe această temă.

➢ Alte dezbateri la care am fost prezent sunt: „Femei în politică”,

„Patrimoniu cultural – clădiri de patrimoniu cu risc seismic”,

„Legea asociaţiilor de proprietari”.



7.2. Audienţe

Îi încurajez pe cetățeni să solicite audiențe la biroul parlamentar pentru

a expune problemele cu care se confruntă.

➢ Un astfel de exemplu este întâlnirea organizată cu Asociația

Pensionarilor Militari. Aceștia au ridicat două mari probleme:

militarii care au ieșit la pensie disponibilizați înainte de 2004

(înainte de aderarea la NATO) au primit o pensie mică şi diferența

între pensii speciale şi pensii de serviciu acestea din urmă fiind

cele primite de militari.

➢ Tot la Biroul Parlamentar am avut o întâlnire cu un arhitect cu

privire la clasarea clădirii Bar Orient Mamaia. Am participat

împreună cu colegii mei din USR Constanța, deputatul Stelian Ion,

consilierii locali Dumitru Caragheorghe și Florin Cocargeanu la o

serie de discuții cu un arhitect privind pașii pe care trebuie să îi

parcurgem pentru procedura de clasare.



➢ Am purtat discuții cu colega mea consilier local, Cristiana

Popescu, privind modalitatea prin care poate fi pusă în valoare

peninsula Constanţa din punct de vedere cultural.

➢ Am avut o audienţă privind legea învățământului: modificări la

noua lege a educației în sectorul învățământul preuniversitar dual,

egalizarea numărului de ore alocate profesorilor cu master în

învățământ tehnic vs profesori în învățământ teoretic.

➢ Am discutat în cadrul programului de audienţe despre problemele

din administrația locală și despre teatrul Oleg Danovski



7.3. Vizite în judeţ

Pentru că vreau să ţin permanent legătura cu cetăţenii şi vreau să văd

personal care sunt problemele cu care se confruntă am efectuat mai

multe deplasări în municipiul Constanţa şi în judeţ.

➢ Am mers la Năvodari după ce locuitorii au sesizat fisuri ale

podului înainte de inaugurare, în timpul lucrărilor. Am fost pe teren

să verific care este situația podului, în urma plângerilor primite de

la cetățeni.

➢ Am fost în Piața Ovidiu unde s-a construit un bloc peste situl

arheologic. Am mers la faţa locului, înainte de recepția clădirii, să

mă asigur că firma de construcții va respecta cerințele de a proteja

situl arheologic, prin împrejmuirea lui cu sticlă, astfel încât atât

localnicii, cât și turiștii să aibă acces neîngrădit la acest vestigiu.



➢ Am mers şi în zona Pescărie, alături de colegii mei din USR

Constanța, deputatul Stelian Ion și consilierii locali Dumitru

Caragheorghe și Florin Cocargeanu, pentru a discuta cu

reprezentanți din Federația Pescarilor. Vizita vine în contextul în

care Primăria voia să demoleze barăcile pescarilor fără să le ofere o

alternativă.

➢ Am fost la CJAS pentru a identifica problemele cu care se

confruntă instituţia și am purtat discuții pe baza inițiativei USR

depuse în Parlament pentru modificare structurii Consiliului de

Administrație.

➢ Am fost într-o vizită la primăria Mangalia pentru a verifica dacă

există avize pentru construcția care se ridică pe faleza Mangalia.

➢ Am mers, împreună cu colegii mei, deputatul Stelian Ion și fostul

secretar de stat din Ministerul Transporturilor, Horațiu Cosma, la

Autostrada A4 Sud şpi la calea ferată Constanţa – Mangalia, pentru

a vedea stadiul lucrărilor care trebuie realizate prin PNRR.



➢ Împreună cu colega mea, consilier județean, Semiran Abdurefi, am

trimis o solicitare către Primăria Mangalia pentru a ne pune la

dispoziție documentația privind PUZ-ul și autorizațiile pentru

construcțiile din Mangalia. Întrucât autorităţile locale din Mangalia

nu au trimis niciun răspuns, am fost într-o vizită la Primărie pentru

a solicita aceste documente.

➢ Am fost împreună cu colegii mei consilieri locali, Florin

Cocargeanu și Mihai Ochiuleț, în cartierul din zona Far, în urma

sesizărilor locuitorilor din zonă care ne-au semnalat că sunt maşini

parcate pe spaţiile verzi.

➢ Am fost într-o vizită în teritoriu în zona cartierului CET, în urma

sesizărilor făcute de locuitorii din zonă privind depozitarea de

moloz.

➢ Am verificat situaţia de pe strada Ștefan cel Mare unde au fost 

scoase pavelele abia montate din cauza faptului că lucrările au fost

prost efectuate.



7.4. Alte activităţi

➢ La finalul fiecărei săptămâni particip la ședințele de organizare a

activității parlamentare în cadrul cărora dezbatem inițiativele aflate

în circuit și identificăm posibilele nereguli pe care actuala coaliție

PNL-PSD încearcă să le strecoare în circuitul legislativ.

➢ În urma cutremurului devastator din Turcia am fost la Ambasada

Turciei unde am semnat în cartea condoleanțelor, în semn de

compasiune pentru victimele acestui dezastru.

➢ Am participat la conferinţele de presă organizate de USR

Constanţa.

➢ Am luat parte la acţiunea Door-to-door Constanța pentru a păstra

contactul direct cu oamenii şi a afla problemele reale ale acestora.



➢ Am participat la şedinţe ale Consiliului Local Municipal Constanţa

care se desfășoară în continuare în format online, fără posibilitatea

ca cetățenii fie prezenţi şi la o şedinţă a Consiliului Local Mangalia

pentru a vedea de ce nu a fost pus pe ordinea de zi proiectul USR

pentru salvaea pădurii Comorova.

➢ Am participat, împreună cu colegii mei din USR Constanța, la un

protest în fața primăriei prin care am semnalat incompetența

primarului Vergil Chițac.



8. Activitatea reflectată în 
presă

8.1. Apariţii TV

Ianuarie 2023 Tomis TV

https://fb.watch/lQYGq2r8Nr/

Ianuarie 2023 Aleph News TV

https://fb.watch/lQYBnLg5MK/

Februarie 2023 Antena 3

https://fb.watch/lQYu6oA3ZB/

Martie 2023 A7 TV

https://youtu.be/TsmuthT_7mE

https://fb.watch/lQYGq2r8Nr/
https://fb.watch/lQYBnLg5MK/
https://fb.watch/lQYu6oA3ZB/
https://youtu.be/TsmuthT_7mE


Aprilie 2023 Realitatea TV

https://youtu.be/aEPzbZH4lzU /

Aprilie 2023 Antena 3

https://youtu.be/wg7i4AEza9w /

Aprilie 2023 Realitatea TV

https://youtu.be/85IiFe39r-I

https://youtu.be/aEPzbZH4lzU%20/
https://youtu.be/wg7i4AEza9w%20/
https://youtu.be/85IiFe39r-I


8.2. Articole în presă

05.01.2023 FocusPress

https://focuspress.ro/remus-negoi-senator-usr-constanta-aur-baietii-care-

apara-familia-traditionala-aplicandu-i-pumni-si-palme/

05.01.2023 Turnul Sfatului

https://www.turnulsfatului.ro/2023/01/05/urmasa-unor-romani-stramutati-

din-cadrilater-isi-cere-drepturile-rdquo-se-amana-aplicarea-legii-din-
2020-rdquo-199427 -

06.01.2023 Ziua de Constanţa

https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/senatorul-usr-remus-negoi-cere-

informatii-despre-sediile-si-chiriile-reprezentantelor-si-filialelor-icr-
803323.html -

09.01.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-remus-negoi-cabinete-ale-unor-medici-

de-familie-din-judetul-constanta-vor-fi-modernizate-la-standarde-
europene/

11.01.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-remus-negoi-cabinete-ale-unor-medici-

de-familie-din-judetul-constanta-vor-fi-modernizate-la-standarde-
europene/

12.01.2023 Ziua de Constanţa

https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/dupa-impadurirea-facuta-de-

regele-carol-i-erau-855-de-hectare-senatorul-usr-remus-negoi-un-nou-
semnal-pe-tema-comorova-dispare-jumatate-din-padurea-803699.html

https://focuspress.ro/remus-negoi-senator-usr-constanta-aur-baietii-care-apara-familia-traditionala-aplicandu-i-pumni-si-palme/
https://focuspress.ro/remus-negoi-senator-usr-constanta-aur-baietii-care-apara-familia-traditionala-aplicandu-i-pumni-si-palme/
https://www.turnulsfatului.ro/2023/01/05/urmasa-unor-romani-stramutati-din-cadrilater-isi-cere-drepturile-rdquo-se-amana-aplicarea-legii-din-2020-rdquo-199427
https://www.turnulsfatului.ro/2023/01/05/urmasa-unor-romani-stramutati-din-cadrilater-isi-cere-drepturile-rdquo-se-amana-aplicarea-legii-din-2020-rdquo-199427
https://www.turnulsfatului.ro/2023/01/05/urmasa-unor-romani-stramutati-din-cadrilater-isi-cere-drepturile-rdquo-se-amana-aplicarea-legii-din-2020-rdquo-199427
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/senatorul-usr-remus-negoi-cere-informatii-despre-sediile-si-chiriile-reprezentantelor-si-filialelor-icr-803323.html
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12.01.2023 Constanţa100%, 

https://www.ct100.ro/khetanes-impreuna-proiect-finantat-din-granturi-

norvegia-islanda-liechtenstein-pentru-a-promova-cultura-comunitatii-
rome-din-judetul-constanta/

13.01.2023 Ziua de Constanţa

https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/eveniment/live-imagini-de-la-lansare-

usr-lanseaza-ghidul-practic-cu-solutii-de-bun-simt-privind-drepturile-
persoanelor-cu-dizabilitati-galerie-foto-803875.html

17.01.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-negoi-dupa-o-noua-numire-cu-cantec-

la-institutul-cultural-roman-stop-numirilor-politice/

19.01.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-de-constanta-remus-negoi-a-prezentat-

raportul-activitatii-pentru-ultimele-sase-luni-de-activitate-vezi-ce-
initiative-a-avut/

19.01.2023 Cuget Liber

https://cugetliber.ro/stiri-politica-administratie-live-text-parlamentarii-usr-

din-constanta-isi-prezinta-activitatea-de-anul-trecut-474074

29.01.2023 Ziua de Constanţa
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17.02.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/video-senatorul-remus-negoi-ii-cere-ministrului-

ligia-deca-sa-nu-mai-mutileze-legile-educatiei/

23.02.2023 Ziua de Constanţa

https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/pasaportul-simplu-electronic-

devine-act-de-identitate-negoi-a-depus-un-proiect-de-lege-in-sprijinul-
cetatenilor-romani-cu-domiciliul-in-strainatate-807248.html

04.03.2023 Constanţa100%, 

https://www.ct100.ro/un-senator-usr-va-intreaba-daca-vreti-sa-inchiriati-

un-teren-pe-faleza-din-mangalia-cu-350-de-dolari-pe-an/

07.03.2023 Constanţa100%, 

https://www.ct100.ro/remus-negoi-a-depus-o-coroana-de-flori-institutul-

cultural-roman-a-devenit-piatra-funerara-a-culturii-romanesti-in-
strainatate/

10.03.2023 FocusPress

https://focuspress.ro/video-senatorul-usr-constanta-remus-negoi-despre-

eliminarea-taxei-de-pod-de-la-cernavoda-pnl-si-psd-ar-putea-foarte-
bine-sa-impinga-proiectul-pe-repede-inainte/

04.04.2023 Constanţa100%, 

https://www.ct100.ro/remus-negoi-psd-pnl-udmr-dau-liber-la-furturi-

acum-liviu-dragnea-e-mandru-de-ei/
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10.04.2023 G4Media

https://www.g4media.ro/proiect-usr-autoritatile-locale-obligate-sa-

dezbata-si-sa-voteze-initiativele-cetatenesti-in-termen-de-maxim-40-de-
zile-din-interese-obscure-primarii-ignora-miile-de-semnaturi-stranse-

d.html

21.04.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/video-senatorul-negoi-i-a-semnalat-lui-rafila-o-

serie-de-abuzuri-ale-conducerii-interimare-a-serviciului-de-ambulanta-
constanta/

16.05.2023 FocusPress

https://focuspress.ro/remus-negoi-am-votat-alaturi-de-colegii-mei-

senatori-usr-legea-privind-infiintarea-muzeului-national-de-istorie-si-
cultura-a-romilor/

18.05.2023 Cuget Liber

https://cugetliber.ro/stiri-politica-administratie-livetext-remus-negoi-votul-

trebuie-sa-primeze-si-nu-deciziile-unor-politicieni-481550

05.06.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-remus-negoi-din-pacate-in-romania-

munca-invatatorilor-si-a-cadrelor-didactice-in-general-nu-este-
apreciata-si-recompensata-corespunzator/

12.06.2023 Dobrogea Live
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12.06.2023 Ziua de Constanţa

https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/initiative-legislative-depuse-in-

parlament-de-senatorul-usr-de-la-constanta-remus-negoi-816956.html

21.06.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/senatorul-remus-negoi-anunta-noi-reguli-pentru-

depozitarea-deseurilor-provenite-din-constructii-si-demolari-proiectul-a-
fost-depus-in-parlament/

27.06.2023 MyCta

https://mycta.ro/senatorul-remus-negoi-despre-eliminarea-pensiilor-

speciale-este-proiectul-nostru-iar-psd-a-facut-copy-paste/

28.06.2023 Ordinea.ro

https://www.ordinea.ro/pacaleala-psd-si-pnl-remus-negoi-nicio-alta-

pensie-speciala-nu-este-desfiintata-in-afara-de-cele-ale-parlamentarilor/
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9. Cuvânt de încheiere

▪ Guvernarea Iohannis-Ciolacu a eșuat, iar fiecare dintre noi plătim 

acum preţul acestui eşec. Am avut în perioada aceasta cele mai mari 

scumpiri din ultimii 20 de ani, iar guvernul a ratat cel mai important 

obiectiv politic extern din ultimii 15 ani – aderarea la Spațiul 

Schengen.

▪ De fiecare dată când viitorul democratic al țării a fost amenințat, 

forțele de dreapta s-au mobilizat și au învins.  Acum e rândul nostru 

să facem asta. Vom construi o alternativă reală. Vom fi schimbarea pe 

care România o așteaptă.

▪ Iată care sunt angajamentele în jurul cărora vom construi programul 

de guvernare pentru o Românie modernă și europeană.: reconstrucția 

statului, fără birocrație excesivă, egalitatea în fața legii și a 

Constituției, să terminăm ce am început în 1989 – consolidarea 

democraţiei, reformarea serviciilor secrete, întărirea independenţa 

justiţiei, libertatea individuală, viitorul european al României -

aderarea la Schengen, să facem mai mult pentru diaspora românească, 

să ne asumăm responsabilitatea bugetară, să construim un mediu 

sănătos, educație pentru viitor pentru că nu există un viitor al unei 

nații fără un sistem de educație performant., încurajarea 

antreprenoriatului.

RemusNegoi
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